
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2022-12-14 

Plats och tid Rådasjön kl. 16:00-16:51, 16:55-18:28 

Beslutande ledamöter 
Per Vorberg (M) (ordförande) 
David Dinsdale (L) (vice ordförande) 
Patrik Linde (S) (2:e vice ordförande) 
Grim Pedersen (M) 
Kersti Lagergren (M) 
Mikael Johannison (M) 
Ronny Sjöberg (C) 
Håkan Eriksson (KD) 
Martin Tengfjord (SP) 
Ulla-Karin Johansson (S) 
Robert Langholz (S) 
Roland Jonsson (MP) 
Peter Arvidsson (SD) §§437-438, §§440-464 
Per Olov Risman (SD) §436 ersätter Peter Arvidsson (SD) 

Ej tjänstgörande ersättare 
Rickard Rosengren (M) 
Ingemar Lindblom (M) 
Bengt Johansson (M) 
Hengameh Mokhtari Madjd (M) §§437-438, §§440-464 
Anders Halldén (L) 
Tony Wahl (C) 
Steinar Walsö-Kanstad (KP) 
Thomas Gustafsson (S) 
Kristin Arplöw (S) 
Per Olov Risman (SD) §§437-438, §§440-464 

Övriga närvarande 
Gunnar Häggström (M) (kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande,  
adjungerad) 
Peter Lönn (kommundirektör) 
Birgitta Flärdh (utvecklingschef) 
Bo Ekström (ekonomichef) 
Karin Dahl (kommunikationschef) §§436-438, §§440-442 
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Anders Pettersson (personalchef) 
Per-Arne Larsson (sektorchef teknik och förvaltningsstöd) 
Thomas Byström (kommunjurist) §§436-438 
Oskar Anlend (kommunsekreterare) 
Louise Skålberg (sektorchef samhällsbyggnad) §§437-438, §§441-
464 
Magnus Månsson (koncernchef Semrén & Månsson) §437 
Andreas Granqvist (VD Månsson Fastigheter AB) §437 
Markus Furby (VD MAMA Management AB) §437 
 
Utses att justera 
Patrik Linde 
 

Justeringens plats och tid Kommunhuset i Mölnlycke, 2022-12-21 14:00 

 

Protokollet omfattar §§436-438, §§440-464 

 

 

Sekreterare _________________________________________________ 
 Oskar Anlend 
 
Ordförande _________________________________________________ 
 Per Vorberg  
 
Justerande _________________________________________________ 
 Patrik Linde  
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 BEVIS 

Justeringen av protokollet har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens anslagstavla 

Organ 

Sammanträdesdatum 

Datum då anslag sätts 
upp 

Förvaringsplats för 
protokollet 

Underskrift  

Kommunstyrelsen 

2022-12-14 

2022-12-22 Datum då anslag 2023-01-16 
  tas ner  

Kansli, arkiv 

 
___________________________________________________ 

Oskar Anlend 
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ÄRENDELISTA 
 

§ 436 Fastställande av föredragningslistan 
§ 437 Information om dialogprocessen och arbetet med P-hustomten 
§ 438 Information om Attendo Säteriet 
§ 440 Tillbakadragande av utträde ur samordningsförbundet Insjöriket 
§ 441 Riktlinjer för bebyggelseutveckling genom prövning av förhandsbesked enligt Plan- och 

bygglagen (PBL) 
§ 442 Reglemente för intern kontroll 
§ 443 Beslut om extra sammanträde för kommunstyrelsen 
§ 444 Initiativärende om uppdrag till ekonomiutskottet att bereda frågan om eventuellt införande av 

KSAU 
§ 445 Ekonomisk månadsuppföljning för kommunstyrelsen per oktober 2022 
§ 446 Återköp av fastigheten Björröd 1:209 samt förlikningsavtal 
§ 447 Bildande av naturreservat inom Maderna-Högaråsmossen för del av Tahult 2:10 
§ 448 Parkeringsstrategi för Härryda kommun och Parkeringsnorm för Mölnlycke och Landvetter 
§ 449 Svar på motion om att öka jämställdhetspotten i Härryda kommun 
§ 450 Svar på motion gällande omarbetning av arbetstidsavtal i förskola och skola 
§ 451 Svar på medborgarförslag om att kvartersfotbollsplanen vid Högåsens förskola i Landvetter 

behöver renoveras 
§ 452 Svar på medborgarförslag om farthinder eller något annat 
§ 453 Svar på medborgarförslag om motionscentral i Mölnlycke-, Råda-, Delsjö- och 

Öjersjöområdet för god hälsa 
§ 454 Svar på medborgarförslag om lekplats och utegym 
§ 455 Svar på medborgarförslag om att måla staket blått och gult 
§ 456 Svar på medborgarförslag om cykelbana från Höga hallar till Hållplats Djurstensvägen 
§ 457 Svar på medborgarförslag om skyttelbuss till Råda säteriområde 
§ 458 Delgivningar 2022 
§ 459 Delgivning av välfärdsnämndens beslut i ekonomiärenden 2022 
§ 460 Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för socialtjänst 2022 
§ 461 Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för samhällsbyggnad 2022 
§ 462 Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för teknik och förvaltningsstöd 2022 
§ 463 Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för utbildning, kultur och fritid 2022 
§ 464 Anmälan av delegationsbeslut från kommunledning och funktionerna: Utveckling, Personal, 

Ekonomi och upphandling 2022 
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§ 436 

Fastställande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer föredragningslistan. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Inga förändringar av föredragningslistan föreslås. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 437 

Information om dialogprocessen och arbetet med P-hustomten 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Markus Furby, VD MAMA Management AB, Andreas Granqvist, VD Månsson Fastigheter 
AB och Magnus Månsson, koncernchef Semrén & Månsson, informerar om dialogsprocessen 
och arbetet med P-hustomten i Mölnlycke. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 438 

Information om Attendo Säteriet 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Peter Lönn, kommundirektör och Thomas Byström, kommunjurist informerar om beslut om 
avslutningsavtal samt LOV-ansökan rörande Attendo Säteriet. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 440  Dnr 2022KS554 

Tillbakadragande av utträde ur samordningsförbundet Insjöriket  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige, i enlighet med 
välfärdsnämndens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att Härryda kommun fortsatt ska vara med i 
Samordningsförbundet Insjöriket. 
 
Kommunfullmäktige uppdrar åt firmatecknare att dra tillbaka utträde ur 
Samordningsförbundet Insjöriket. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 15 juni 2020 att ge firmatecknare i uppdrag att avsluta 
avtalet med Samordningsförbundet Insjöriket. Uppsägningen träder i kraft den 31 december 
2023. 
 
I januari 2023 inför samordningsförbundet en ny verksamhetsplan och utförarmodell. Den nya 
utförarmodellen innebär att den operativa individinriktade verksamheten ska ske i nära 
samverkan med kommunernas respektive arbetsmarknadsenheter. Aktiviteterna ska vara av 
lågtröskelkaraktär och evidensbaserade metoder ska tillämpas. Ett större arbete än tidigare 
kommer att utföras lokalt inom medlemskommunerna som även ansvarar för att upprätta 
prerehabiliterande insatser. Förändringen innebär även att en större andel av intäkterna till 
samordningsförbundet kommer att tillfalla medlemskommunerna. 
 
Förvaltningens bedömning är att Härryda kommun ska stanna kvar i Samordningsförbundet 
Insjöriket utifrån förändrade ekonomiska förutsättningar. Den lågtröskelverksamhet som 
startar inom Härryda framtid i januari 2023 kommer att kunna användas inom ramen för de 
insatser som ska erbjudas deltagare inom samordningsförbundet. Förvaltningen bedömer även 
att samordningsförbundet bidrar till en förstärkt samverkan med Försäkringskassan, 
Arbetsförmedlingen och Västra Götalandsregionen, vilket gynnar kommunens invånare. 
  

Beslutsunderlag 
 Välfärdsnämndens beslut 23 november 2022 § 222 
 Tjänsteskrivelse 3 oktober 2022 
 Kommunfullmäktiges beslut 15 juni 2020, §128, Utträde ur Samordningsförbundet 

Insjöriket 
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Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår med instämmande från Patrik Linde (S) att kommunstyrelsen 
föreslår att kommunstyrelsen, i enlighet med välfärdsnämndens förslag, föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar att Härryda kommun fortsatt ska vara med i 
Samordningsförbundet Insjöriket samt att kommunfullmäktige uppdrar åt firmatecknare att 
dra tillbaka utträde ur Samordningsförbundet Insjöriket. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan bifalla Per Vorbergs förslag och finner att så 
sker. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 441  Dnr 2022KS591 

Riktlinjer för bebyggelseutveckling genom prövning av 
förhandsbesked enligt Plan- och bygglagen (PBL)  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige, i enlighet med 
kommunstyrelsens utskott för arbete med ny översiktsplans förslag 
Kommunfullmäktige antar Riktlinjer för bebyggelseutveckling genom prövning av 
förhandsbesked enligt Plan- och bygglagen (PBL). 
 
Kommunfullmäktige upphäver Principer för förhandsbesked antagna av kommunfullmäktige 
den 2 maj 2018 § 82. 
  

Reservation 
Peter Arvidsson (SD) reserverar sig mot beslutet skriftligt i bilaga 1. 
  
Roland Jonsson (MP) reserverar sig mot beslutet. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 1 september 2022 § 291 att uppdra åt kommunstyrelsens 
utskott för ny översiktsplan att ta fram förslag på uppdaterade riktlinjer och principer för 
förhandsbesked för beslut i kommunstyrelse och kommunfullmäktige. 
  
Framtagna riktlinjer för förhandsbesked i Härryda kommun beskriver hur tjänstemän och 
Miljö- och bygglovsnämnden skall pröva förhandsbesked. 
  
Riktlinjerna för förhandsbesked är ett styrdokument som utgör förtydligande till kommunens 
översiktsplan. 
  
Bebyggelseutveckling genom förhandsbesked regleras i Plan- och bygglagen (PBL) som är en 
möjlighetslagstiftning, syftet med riktlinjerna är att möjliggöra utveckling i kommunen 
utanför detaljplan. 
  

Beslutsunderlag 
 Kommunstyrelsens utskott för arbete med ny översiktsplans beslut 21 november 2022 

§ 103 
 Skrivelse den 19 november 2022 
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 Riktlinjer för bebyggelseutveckling genom prövning av förhandsbesked enligt Plan- 
och bygglagen (PBL) 

 Kommunstyrelsens beslut den 1 september 2022 § 291 
  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår med instämmande från Mikael Johannison (M) och David Dinsdale 
(L) att kommunstyrelsen, i enlighet med Kommunstyrelsens utskott för arbete med ny 
översiktsplans förslag, föreslår att kommunfullmäktige antar Riktlinjer för 
bebyggelseutveckling genom prövning av förhandsbesked enligt Plan- och bygglagen (PBL) 
samt att kommunfullmäktige upphäver Principer för förhandsbesked antagna av 
kommunfullmäktige den 2 maj 2018 § 82. 
  
Roland Jonsson (MP) föreslår att kommunstyrelsen remitterar skrivelsen till miljö- och 
bygglovsnämnden för intagande av synpunkter. 
  
Peter Arvidsson (SD) föreslår att kommunstyrelsen föreslår för kommunfullmäktige att 
uppdra åt kommunstyrelsen att skicka föreslagna riktlinjer på remiss till Länsstyrelsen Västra 
Götaland och Lantmäterimyndigheten. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden redovisar att han först kommer att ställa Roland Jonssons förslag om remiss mot 
att avgöra ärendet idag. Om kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag kommer 
ordföranden ställa Per Vorbergs förslag mot Peter Arvidssons förslag. 
  
Kommunstyrelsen godkänner redovisad beslutsgång. 
  
Avgöra idag och Roland Jonssons förslag om remiss 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
avgöra ärendet idag. 
  
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att avgöra ärendet idag 
Nej-röst för att remittera ärendet 
  
Med 7 ja-röster, 5 nej-röster och 1 avstår beslutar kommunstyrelsen att avgöra ärendet idag. 
Hur var och en röstade framgår av omröstningslista 1.   
  
Per Vorbergs och Peter Arvidssons förslag 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
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Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
Nej-röst för att bifalla Peter Arvidssons förslag 
  
Med 11 ja-röster, 1 nej-röst och 1 avstår bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. Hur 
var och en röstade framgår av omröstningslista 2.  
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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VOTERINGSLISTA 
Kommunstyrelsen 

 

  

Sammanträdesdatum  
2022-12-14  

 

Voteringslista: § 441 
Ärende: Riktlinjer för bebyggelseutveckling genom prövning avförhandsbesked enligt Plan- 
och bygglagen (PBL),  2022KS591 
 
Omröstningslista 1 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
David Dinsdale (L), vice ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande  X  
Grim Pedersen (M), ledamot   X 
Kersti Lagergren (M), ledamot X   
Mikael Johannison (M), ledamot X   
Ronny Sjöberg (C), ledamot X   
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot  X  
Robert Langholz (S), ledamot  X  
Roland Jonsson (MP), ledamot  X  
Peter Arvidsson (SD), ledamot  X  
Resultat 7 5 1 

Omröstningslista 2 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
David Dinsdale (L), vice ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande X   
Grim Pedersen (M), ledamot   X 
Kersti Lagergren (M), ledamot X   
Mikael Johannison (M), ledamot X   
Ronny Sjöberg (C), ledamot X   
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot X   
Robert Langholz (S), ledamot X   
Roland Jonsson (MP), ledamot X   
Peter Arvidsson (SD), ledamot  X  
Resultat 11 1 1 
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Härryda kommun - Kommunstyrelsen 1 (1) 

Reservation – Då inte ordförande tillåter protokollsanteckning och 

förslag till beslut då inte kommer med i protokollet i sin helhet reserverar 
jag mig mot beslutet skriftligen. 

/Peter Arvidsson 

Yrkande angående – Riktlinjer för bebyggelseutveckling genom 

förhandsbesked enligt Plan- och bygglagen (PBL) 

Förslag till beslut 
I kommunstyrelsen och kommunfullmäktige: 

1) Kommunstyrelsen får i uppdrag att skicka föreslagna riktlinjer på

remiss till Länsstyrelsen Västra Götaland och Lantmäterimyndigheten.

Yrkandet

Sverigedemokraterna anser att flera av de föreslagna riktlinjerna i 

Härrydas miljö- och bygglovsnämnd, riskerar leda till tids- och 

kostnadskrävande överklaganden. Lagstiftningen på området är väl 

beprövad och tagna beslut är ofta föremål för överklagan i överordnade 

instanser. 

För att undvika att kommunen fatta felaktiga beslut i frågor som rör 

förhandsbesked bör därför föreslagna riktlinjer remitteras till berörda 

instanser för synpunkter innan de börjar tillämpas i Härryda kommun. 

Bilaga 1 till protokollet, kommunstyrelsen 2022-12-14 § 441
Kommunstyrelsen 

Reservation 

2022-12-14 

Ärende dnr. 2022KS591 

14 / 48



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2022-12-14 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 442  Dnr 2022KS571 

Reglemente för intern kontroll  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige fastställer Reglemente för intern kontroll. 
  
Kommunfullmäktige upphäver Reglemente för intern kontroll, fastställt av 
kommunfullmäktige den 17 december 2018, § 213. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Den 31 mars 2022 § 46 beslutade kommunfullmäktige att fastställa en ny politisk organisation 
i enlighet med förslag från beredningen för demokratifrågor. Vidare gav fullmäktige 
kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram förslag på nya styrdokument samt förslag på ändringar 
i befintliga styrdokument med anledning av ny politisk organisation.  
  
Förvaltningen har gjort en översyn av reglementet för intern kontroll och tagit fram ett förslag 
som föreslås ersätta det reglemente som antogs av kommunfullmäktige den 17 december 2018 
§ 213. Likt tidigare tydliggörs det ansvar som finns för intern kontroll för styrelse, nämnder, 
bolag och revision utifrån kommunallagens bestämmelser (2017:725). 
  
Förslaget utgår från det tidigare reglementet men med vissa redaktionella förändringar, 
förtydliganden och justeringar efter den nya politiska organisationen. Det föreslås också ett 
par förändringar.  
  
I förslaget föreslås att följande mening tas bort: 
  
”Kommunstyrelsen ska årligen i samband med årsredovisning utvärdera kommunens samlade 
interna kontroll och i de fall det behövs se till att förbättringar sker.”  
  
Det finns inget som hindrar att kommunstyrelsen gör detta i samband med årsredovisningen, 
men det föreslås inte vara tvingande som det är enligt nuvarande reglemente.  
  
Förvaltningen föreslår även att § 6 och § 7 i reglementet tas bort för att renodla reglementets 
syfte om att styra nämndernas arbete med intern kontroll. Förvaltningen gör bedömningen att 
reglementet inte bör användas för att styra kommunens medarbetare. Det som vill uppnås i 
dessa stycken styrs redan genom lagar, författningar, anställningsavtal och interna 
styrdokument.  
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Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse, 7 november 2022 
 Reglemente för intern kontroll, 7 november 2022  
 Reglemente för intern kontroll, fastställt av kommunfullmäktige den 17 december 

2018, § 213 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 443 

Beslut om extra sammanträde för kommunstyrelsen 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen kallar till extra sammanträde den 21 december 2022 klockan 17:00. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Ordföranden har till dagens sammanträde satt upp ärende om extra sammanträde för 
kommunstyrelsen på föredragningslistan.  
  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen kallar till extra sammanträde den 21 december 
2022 klockan 17:00. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller Per Vorbergs förslag och finner att så sker. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 444  Dnr 2022KS618 

Initiativärende om uppdrag till ekonomiutskottet att bereda frågan 
om eventuellt införande av KSAU  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen uppdrar åt ekonomiutskottet att bereda frågan om eventuellt införande av 
KSAU. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Per Vorberg (M) och Patrik Linde (S) har initierat ett ärende om uppdrag till ekonomiutskottet 
om eventuellt införande av KSAU. 
  

Beslutsunderlag 
 Skrivelse från Per Vorberg (M) och Patrik Linde (S) om uppdrag till ekonomiutskottet 

om eventuellt införande av KSAU, 1 december 2022 
  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår med instämmande av Patrik Linde (S) att kommunstyrelsen uppdrar 
åt ekonomiutskottet att bereda frågan om ett eventuellt införande av KSAU. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller Per Vorbergs förslag och finner att så sker. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 445  Dnr 2022KS66 

Ekonomisk månadsuppföljning för kommunstyrelsen per oktober 
2022  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner prognosen och beslutar att inte vidta ytterligare åtgärder. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Totalt prognostiseras ett resultat för Härryda kommun om 327 mnkr för 2022 och med ett 
budgeterat resultat om 66 mnkr innebär det en positiv budgetavvikelse om 261 mnkr. I 
prognosen ingår intäkter från exploateringsverksamheten och gatukostnadsersättningar med 
121 mnkr och resultatet exklusive dessa uppgår till 206 mnkr. 
  
Både kommunstyrelsen och välfärdsnämnden avviker positivt med sammantaget 36 mnkr 
(exklusive exploatering och gatukostnadsersättningar). Finansförvaltningens avvikelse är 
positiv om 106 mnkr medan den politiska verksamheten visar underskott om 1,5 mnkr. 
  
Prognosen innebär att båda de finansiella målen uppfylls, både för 2022 och sett över en 
rullande fyraårsperiod.  
  
Prognosen för årets investeringar uppgår till 178 mnkr, vilket ligger inom ramen för den av 
kommunfullmäktige fastställda budgeten. 
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 17 november 2022 
 Månadsprognos per oktober 2022, kommunstyrelse 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 446  Dnr 2022KS183 

Återköp av fastigheten Björröd 1:209 samt förlikningsavtal  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner Köpekontrakt avtalsnummer 12921–2022 och förlikningsavtal, 
avtalsnummer 12922–2022 mellan Härryda kommun och Turk Food AB gällande fastigheten 
Björröd 1:209.  
  
Kommunstyrelsen uppdrar åt samhällsbyggnadschef och mark- och exploateringschef att 
underteckna köpekontrakt och förlikningsavtal gällande fastigheten Björröd 1:209. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen sålde år 2020 fastigheten Björröd 1:209 till Turk Food Sweden AB. Turk Food 
har efter markmiljöundersökningar funnit att marken är förorenad och inkommit med begäran 
om att i första hand bli erbjuden annan mark för etablering i Härryda kommun, alternativt att 
häva köpet och få ersättning för uppkomna kostnader. Förvaltningen kan inte tillmötesgå 
önskemålet från Turk Food om att erbjudas annan mark för etablering inom kommunen då 
kommunen inte äger mark som är planlagd för det ändamål och i den storlek som behövs för 
den tänkta etableringen. 
  
Förvaltningen bedömer att kraven för att det ska anses vara ett fel i fastigheten inte uppfylls 
och medför därför inte rätt för Turk Food att häva sitt förvärv av fastigheten samt att erhålla 
skadestånd med anledning av de upptäckta föroreningshalterna i marken. Förvaltningen 
bedömer dock att det är skäligt att erbjuda Turk Food att återköpa fastigheten med anledning 
av de omfattande åtgärder som fastighetsägaren anser behöver vidtas för att realisera den 
tänkta etableringen. Förvaltningen föreslår därför att kommunen återköper fastigheten Björröd 
1:209 utifrån samma ekonomiska villkor som gällde vid försäljningen tillsammans med 
tecknande av ett förlikningsavtal där parterna avstår ytterligare ekonomiska anspråk. 
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 10 november 2022 
 Förlikningsavtal mellan Turk Food AB och Härryda kommun, avtalsnummer 12922–

2022 
 Köpekontrakt mellan Turk Food AB och Härryda kommun, avtalsnummer 12921–

2022 
 Tjänsteskrivelse 11 mars 2020, Försäljning av del av Björröd 1:191, fastighet A 
 Kommunstyrelsens beslut den 29 april 2020 § 182  
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Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen godkänner Köpekontrakt avtalsnummer 
12921–2022 och förlikningsavtal, avtalsnummer 12922–2022 mellan Härryda kommun och 
Turk Food AB gällande fastigheten Björröd 1:209 samt att kommunstyrelsen uppdrar åt 
samhällsbyggnadschef och mark- och exploateringschef att underteckna köpekontrakt och 
förlikningsavtal gällande fastigheten Björröd 1:209. 
  
Peter Arvidsson (SD) föreslår att kommunstyrelsen återemitterar ärendet så att förvaltningen 
kan förbereda en dragning om vad som gick fel. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden redovisar att han först kommer att ställa Peter Arvidssons förslag om återremiss 
mot att avgöra ärendet idag. Om kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag kommer 
ordföranden fråga om kommunstyrelsen kan bifalla Per Vorbergs förslag. 
  
Peter Arvidssons förslag om återremiss och avgöra idag 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
avgöra ärendet idag. 
  
Per Vorbergs förslag till beslut 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan bifalla Per Vorbergs förslag och finner att så 
sker. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 

21 / 48



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2022-12-14 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 447  Dnr 2022KS338 

Bildande av naturreservat inom Maderna-Högaråsmossen för del av 
Tahult 2:10  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen uppdrar åt förvaltningen att ta fram köpeavtal mellan Härryda kommun och 
Naturvårdsverket så att försäljning av del av fastigheten Tahult 2:10 för en köpeskilling om 
5 200 000 kr kan ske i samband med bildande av naturreservat inom Maderna-
Högaråsmossen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Länsstyrelsen har upprättat ett förslag på syfte och föreskrifter för naturreservat inom 
Maderna-Högaråsmossen inför att beslut om att bilda naturreservat i området ska tas. Inom 
det föreslagna området äger Härryda kommun fastigheten Tahult 2:10. 
  
Härryda kommun har fått möjlighet att ta ställning till om den mark som kommer att omfattas 
av naturreservatsföreskrifterna fortsatt ska ägas av kommunen eller säljas till staten genom 
Naturvårdsverket. Länsstyrelsen i Västra Götalands län har tagit fram en värdering av 
fastigheten vid eventuell försäljning samt en ersättningsutredning för intrångsersättning. 
  
För det fall kommunen väljer att fortsatt äga marken kan kommunen få en intrångsersättning 
om 5 625 000 kronor. Kommunen kommer inte att ansvara för skötseln av naturreservatet 
men kommer att ha kvar ansvar och skyldigheter som markägare. Vid försäljning erbjuds 
kommunen en köpeskilling om 5 200 000 kronor. 
  
Förvaltningen bedömer att ett beslut om att bilda naturreservat för området medför stora 
begränsningar i markanvändningen som gör att det inte finns ett värde i för kommunen att 
fortsätta äga marken med de restriktioner som naturreservatet innebär och föreslår därför att 
kommunen säljer del av Tahult 2:10 till Naturvårdsverket för marknadsmässig köpeskilling 
om 5 200 000 kronor.  
  
Köpeavtalet mellan Naturvårdsverket och kommunen behandlas av kommunstyrelsen efter att 
beslut om bildande av naturreservat är taget och ett köpeavtal finns upprättat.  
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 24 november 2022  
 Värdeutlåtande uppdatering september 2022 
 Ersättningsutredning enligt 31 kap. miljöbalken 
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 Förslag till syfte och föreskrifter för naturreservatet Maderna-Högaråsmossen 
 Lägeskarta 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 448  Dnr 2022KS534 

Parkeringsstrategi för Härryda kommun och Parkeringsnorm för 
Mölnlycke och Landvetter  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen antar Parkeringsstrategi för Härryda kommun och Parkeringsnorm för 
Mölnlycke och Landvetter. 
  

Avstår att delta 
Peter Arvidsson (SD) avstår från att delta i beslutet. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 22 november 2021 § 270 att uppdra åt kommunstyrelsens 
utskott för ny översiktsplan att bereda ärendet om parkeringsstrategi och parkeringsnorm och 
att driva parkeringsfrågorna vidare till ett beslutsunderlag som ska presenteras för 
kommunstyrelsen under 2022.  
  
Framtagen Parkeringsstrategi för Härryda kommun beskriver kommunens inriktning i arbetet 
med parkeringsfrågor. Dokumentet innehåller ställningstaganden för den långsiktiga 
utvecklingen av det kommunala arbetet med parkering, både för cykel och bil, i Härryda 
kommun. En viktig del av Parkeringsstrategin för Härryda kommun är att ta fram en 
regleringsplan som ser över dagens parkeringsreglering och kapacitet för att säkerställa god 
tillgänglighet till centrum.  
  
Parkeringsnormen för Mölnlycke och Landvetter är ett styrdokument för kommunens arbete 
med parkering för cykel och bil i plan- och bygglovsprocesserna. Parkeringsnormen gäller för 
Mölnlycke och Landvetter och är vägledande för att beräkna hur många parkeringsplatser för 
cykel och bil som behöver tillskapas av fastighetsägaren eller byggaktören vid ny-, till- och 
ombyggnation av flerbostadshus och verksamheter.  
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 15 november 2022  
 Parkeringsstrategi för Härryda kommun 
 Parkeringsnorm för Mölnlycke och Landvetter 
 Närmare beskrivning av parkeringstalen 
 Kommunstyrelsens beslut den 22 november 2021 § 457  
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§ 449  Dnr 2022KS225 

Svar på motion om att öka jämställdhetspotten i Härryda kommun  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
  

Reservation 
Patrik Linde (S), Robert Langholz (S) och Ulla-Karin Johansson (S) reserverar sig mot 
beslutet och meddelar att de avser komma in med en skriftlig reservation före justeringen. Vid 
justeringen av protokollet finns ingen skriftlig reservation från Patrik Linde (S), Robert 
Langholz (S) och Ulla-Karin Johansson (S). 
  
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 28 april 2022 § 64 att till kommunstyrelsen remittera 
motion från Jonas Andersson (S), Ulla-Karin Johansson (S), Robert Langholz (S) och Gunilla 
Wathne (S) angående att öka jämställdhetspotten i kommunen. Motionärerna yrkar att 
jämställdhetspotten dubblas från och med innevarande år och att kostnaden tas från 
kommunstyrelsens budget.  
  
I Medlingsinstitutets rapport Löneskillnaden mellan kvinnor och män 2021 uppges en viktig 
förklaring till varför kvinnors och mäns genomsnittslöner skiljer sig åt vara att 
arbetsmarknaden är könsuppdelad: kvinnor och män arbetar i stor utsträckning i olika yrken 
och dessa yrken har olika lönenivåer. Medlingsinstitutets rapport visar även på att 
löneskillnaderna mellan kvinnor och män varierar beroende på vilken sektor som de arbetar 
inom. Skillnaden mellan kvinnors och mäns löner i kommuner uppges vara 1,5 procent, att 
jämföra med statlig sektor 5,5 procent och privat sektor 9,9 procent. 
  
Förvaltningen har arbetat med jämställda löner och med en jämställdhetspott en längre tid. 
Förvaltningen arbetar systematiskt med lönesättning, lönebildning och lönekartläggning bland 
annat i syfte att skapa en enhetlig lönestruktur och där målsättningen är att medarbetarna ska 
ha rätt lön. Rätt lön är i huvudsak relaterad till arbetsmarknaden med motsvararande tjänster. I 
huvudsak utgör kommunerna inom Göteborgsregionen (GR) basen för jämförelserna. Vissa 
yrken är svårrekryterade vilket medför att förvaltningen behöver erbjuda en något högre lön 
för att kunna tillsätta dessa tjänster. En del av dessa yrken är mansdominerade vilket i sin tur 
påverkar lönenivån på arbetsmarknaden i något större utsträckning. Det är marknadsläget för 
dessa svårrekryterade grupper som medför ett högre löneläge.  
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Personalfunktionen stöttar chefer inom kommunen att sätta rätt lön i 
rekryteringssammanhang, till exempel genom att bidra med statistik och ett helhetsperspektiv 
på förvaltningens lönestruktur samt löneläge i relation till arbetsmarknaden. 
  
Bedömningen är att mot bakgrund av ovanstående, statistik och arbetsmarknadsläge, att det 
finns skäl att fortsätta arbeta med jämställda löner och lönestrukturer samt att utveckla dessa 
arbetssätt. Att dubblera jämställdhetspotten bedöms dock inte nödvändigt för att uppfylla 
målsättningen med rätt lön. 
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 25 november 2022 
 Motion om att öka jämställdhetspotten i Härryda kommun 

  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår med instämmande av Håkan Eriksson (KD) och David Dinsdale (L) 
att kommunstyrelsens föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
  
Patrik Linde (S) föreslår med instämmande av Robert Langholz (S), Ulla-Karin Johansson (S) 
och Roland Jonsson (MP) att kommunstyrelsen föreslår att 
kommunfullmäktige bifaller motionen. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
  
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
Nej-röst för att bifalla Patrik Lindes förslag 
  
Med 9 ja-röster och 4 nej-röster bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. Hur var och 
en röstade framgår av omröstningslista 3. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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Voteringslista: § 449 
Ärende: Svar på motion om att öka jämställdhetspotten i Härryda kommun,  2022KS225 
 
Omröstningslista 3 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
David Dinsdale (L), vice ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande  X  
Grim Pedersen (M), ledamot X   
Kersti Lagergren (M), ledamot X   
Mikael Johannison (M), ledamot X   
Ronny Sjöberg (C), ledamot X   
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot  X  
Robert Langholz (S), ledamot  X  
Roland Jonsson (MP), ledamot  X  
Peter Arvidsson (SD), ledamot X   
Resultat 9 4 0 
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§ 450  Dnr 2022KS226 

Svar på motion gällande omarbetning av arbetstidsavtal i förskola 
och skola  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förlag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 28 april 2022 § 64 att till kommunstyrelsen remittera 
motion från Patrik Linde (S) och Siw Hallbert (S) angående att omarbeta arbetstidsavtal för 
förskola och skola. Motionärerna yrkar att förvaltningen ges i uppdrag att i förhandling med 
de fackliga organisationerna utforma lokala varianter av nuvarande arbetstidsavtal (i enlighet 
med HÖK 21 (Huvudöverenskommelse) bilaga 6) för Härryda kommuns personal som 
undervisar barn och elever i förskola och skola. 
  
Arbetstiden för skola och förskola styrs av de kollektivavtal som förvaltningen är bunden av, 
till exempel HÖK och AB (Allmänna bestämmelser) och dess olika bilagor. De innehåller ett 
regelverk och bestämmelser för arbetstider som berör förskole- och skolverksamheterna. Det 
finns bestämmelser som anger årsarbetstid samt att denna ska förläggas med så jämn 
utläggning över verksamhetsåret som verksamheten medger. Planeringen av arbetet ska, med 
utgångspunkt från verksamheternas behov, ske på så sätt att arbetsinnehållet anpassas till 
lärares olika förutsättningar. 
  
Inom arbetsmiljöansvaret ingår att förebygga risker för ohälsa och olycksfall i arbetet samt att 
även i övrigt uppnå en god arbetsmiljö. Varje rektor ansvarar för att för sin skola eller 
förskola planera verksamheterna samt leda och fördela arbetet med hänsyn till både 
verksamhet samt personal på ett sätt som möjliggör för en god arbetsmiljö. 
  
Bedömningen är att mot bakgrund av ovanstående samt befintliga kollektivavtal, att det är 
mycket viktigt att fortsätta arbetet för en bra arbetsmiljö inom förskola och 
skolverksamheterna samt att följa de kollektivavtal som tecknats av SKR och de fackliga 
organisationerna. Det finns därmed inte skäl att omarbeta arbetstidsavtal eller att i förhandling 
teckna lokala kollektivavtal. 
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 25 november 2022 
 Motion om omarbetning av arbetstidsavtal i förskola och skola 
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Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår med instämmande av Håkan Eriksson (KD) att kommunstyrelsen 
föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
  
Patrik Linde (S) föreslår med instämmande av Ulla-Karin Johansson (S) att kommunstyrelsen 
föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 451  Dnr 2022KS212 

Svar på medborgarförslag om att kvartersfotbollsplanen vid 
Högåsens förskola i Landvetter behöver renoveras  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 28 april 2022 § 63 att till kommunstyrelsen remittera 
medborgarförslag om att kvarterfotbollsplanen vid Högåsens förskola i Landvetter behöver 
renoveras. Kommunstyrelsen fick även i uppdrag att besluta i ärendet.  
  
Förslagsställaren skriver att ytskiktet som består av grus behövs bytas samt att hål i staketet 
som omringar fotbollsplanen behöver lagas.  
  
I början av 1990-talet beslutade förvaltningen att kommunen inte längre skulle ansvara för 
skötsel av kvartersfotbollsplaner i kommunen. Genom att de boende i närområdet bildade 
föreningar kunde de söka bidrag från Härryda kommun för att finansiera skötseln.  
  
I kommunen finns ca 15 kvartersfotbollsplaner med grusunderlag. Tre av dessa planer sköts 
av föreningar bildade av boende i området. Kvartersfotbollsplanen vid Högåsen är inte en av 
de tre planer som sköts av en förening.  
  
Förvaltningen arbetar för att möjliggöra spontanidrott och en aktiv fritid för 
kommuninvånarna. Som ett led i detta arbete har näridrottsplatser och konstgräsplaner 
prioriterats. En näridrottsplats är en utomhusanläggning för spontanidrott. Grunden är en 
inhägnad konstgräsmatta eller gummimatta med mål för olika idrotter.  
  
Upprustning av de kvartersfotbollsplaner som inte sköts av en förening finns inte i 
förvaltningens investeringsbudget. För att bedöma status på samtliga kvartersfotbollsplaner 
kommer förvaltningen göra en kartläggning av underhållsbehovet. Om kommunen skulle 
upprusta markyta och stängsel vid de befintliga kvartersfotbollsplanerna beräknas 
investeringen uppgå till 300 tkr per plan. Dessutom tillkommer driftskostnader. 
  
Bedömningen är att prioriteringen på näridrottsplatser och konstgräsplaner bör kvarstå. Mot 
bakgrund av detta är bedömningen att medborgarförslaget ska avslås.  
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 2 november 2022 
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 Medborgarförslag om kvarterfotbollsplanen vid Högåsens förskola i Landvetter 
behöver renoveras 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 452  Dnr 2022KS369 

Svar på medborgarförslag om farthinder eller något annat  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 22 september 2022 § 108 att remittera ett 
medborgarförslag om hastighetssänkande åtgärder vid Gärdet i Rävlanda till 
kommunstyrelsen och uppdrog åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. I medborgarförslaget 
beskrivs hur trafiken i allmänhet och Västtrafiks bussar i synnerhet överskrider 
hastighetsbegränsningarna på Boråsvägen vid Gärdet i Rävlanda. Förslagsställaren önskar 
därför att kommunen vidtar åtgärder för att öka trafiksäkerheten, förslagsvis genom att bygga 
farthinder.  
  
Det är Trafikverket i egenskap av väghållare som ansvarar för Boråsvägen och gör 
bedömningar av trafiksäkerheten på sträckan. Kommunen har därmed inte egen rådighet att 
utföra några åtgärder på Trafikverkets väg. Förvaltningen kommer att kontakta Trafikverket i 
frågan.  
  
Vid utformningen av vägar görs avvägningar mellan trafiksäkerhet och framkomlighet. 
Framkomligheten på Boråsvägen är viktig då vägen knyter samman Rävlanda och ingår i 
större vägnät mellan tätorter. För att tillgodose trafiksäkerheten finns idag ett antal åtgärder i 
form av hastighetsbegränsningar, en gång- och cykelbana, varningsmärken och avsmalnande 
partier i det aktuella området.  
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 10 november 2022 
 Medborgarförslag om farthinder eller något annat 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 453  Dnr 2021KS801 

Svar på medborgarförslag om motionscentral i Mölnlycke-, Råda-, 
Delsjö- och Öjersjöområdet för god hälsa  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 3 mars 2022 § 10 att till kommunstyrelsen remittera 
medborgarförslag om motionscentral i Mölnlycke-, Råda-, Delsjö- och Öjersjöområdet för 
god hälsa. Kommunstyrelsen fick även i uppdrag att besluta i ärendet.  
  
Medborgarförslaget innebär tillkomst av en motionscentral i området Mölnlycke-Råda-
Delsjön-Öjersjö. Förslagsställaren lyfter vikten av fysisk aktivitet som ett sätt att befrämja en 
jämlik hälsa. Förutom tillgång till exempelvis motionsspår önskar förslagsställaren 
omklädningsrum, bastu med utomhusbad alternativt en saltbassäng. Dessutom önskar 
förslagsställaren möjligheten att kunna hyra idrotts- och friluftsutrustning. 
  
Bedömningen är att behovet av att kunna låna idrottsutrustning redan är tillgodosett genom 
Fritidsbanken. Motionscentraler, i likhet med andra rekreationsinrättningar är inte en 
kommunal kärnverksamhet. Bedömningen är därmed att byggnation av motionscentral inte 
ska prioriteras.  
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 31 oktober 2022 
 Medborgarförslag om motionscentral i Mölnlycke-, Råda-, Delsjö- och 

Öjersjöområdet 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 454  Dnr 2022KS53 

Svar på medborgarförslag om lekplats och utegym  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 3 mars 2022 § 10 att till kommunstyrelsen remittera och 
besluta om medborgarförslag för att bygga en lekplats och utegym i anslutning till 
Pinntorpshallen i Landvetter. Syftet med medborgarförslaget är att syskon och föräldrar till 
tränande ungdomar ska ha en yta att aktivera sig på medan de väntar.  
  
Pinntorp ligger i norra delen av Landvetter och består av bostadsområden, naturreservat, 
skolor, idrottsanläggningar, aktivitetsyta och lekplatser. I närområdet runt Pinntorp finns 
Mystens förskola med tillhörande lekytor som kan användas utanför verksamhetstid. Ca 10 
minuters promenad från Pinntorpshallen finns dessutom en nyligen anlagd lekplats intill 
Västergärdets förskola. Den är anpassad för åldrarna 6-15 år. Något utegym finns inte i det 
aktuella området. Investeringskostnaden för ett utegym uppgår till ca 400 tkr förutsatt att inga 
markarbeten behöver genomföras. Dessutom tillkommer driftskostnader.  
  
Bedömningen är att det i området redan finns ett utbud som möjliggör fysisk aktivitet för barn 
och vuxna och att behovet av lekplatser i det aktuella området är väl tillgodosett. 
Förvaltningen bedömer därmed att byggnation av utegym inte ska prioriteras. 
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 28 oktober 2022 
 Medborgarförslag om lekplats och utegym 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 455  Dnr 2022KS246 

Svar på medborgarförslag om att måla staket blått och gult  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 19 maj 2022 § 82 att till kommunstyrelsen remittera 
medborgarförslag om att måla staket blått och gult. Kommunstyrelsen fick även i uppdrag att 
besluta i ärendet.  
  
Förslagsställaren föreslår att staketet på Benarebyvägen ska målas om till blått och gult för att 
visa kommunens stöd till Ukraina.  
  
Det röda planket vid Benarebyvägen som uppfördes 2017 utgör både ett bullerskydd och ett 
konstverk. Planket är beställt av Härryda kommun och enligt avtalet med konstnärerna ska 
konstverket vara beständigt över lång tid. Härryda kommun äger planket men har inte rätt att 
förändra det konstnärliga uttrycket.  
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 2 november 2022 
 Medborgarförslag om att måla staket blått och gult 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 456  Dnr 2022KS416 

Svar på medborgarförslag om cykelbana från Höga hallar till 
Hållplats Djurstensvägen  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 
  

Reservation 
Roland Jonsson (MP) reserverar sig skriftligt mot beslutet i bilaga 2. 
  

Protokollsanteckning 
Peter Arvidsson (SD) lämnar anteckning enligt följande: Ärendet har varit uppe flera gånger 
tidigare. Kommunen bör, som vi tidigare föreslagit, undersöka möjligheten att på befintliga 
små vägar och skogsvägar åstadkomma medborgarförslagets syfte. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 22 september 2022 § 108 att remittera ett 
medborgarförslag om att bygga en cykelbana från Höga hallar till Djurstensvägens 
busshållplats till kommunstyrelsen och uppdrog åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. I 
medborgarförslaget beskrivs att bussförbindelserna till Benareby under sommaren och på 
kvällar och helger har försämrats på senare tid. Förslagsställaren vill därför att kommunen 
åter ser över möjligheterna att anlägga en gång- och cykelväg på sträckan mellan 
Djurstensvägen och Höga hallar.  
  
Trafikverket är väghållare på den aktuella sträckan av Benarebyvägen. Detta innebär att 
kommunen inte på egen hand kan besluta om att förlänga den nuvarande gång- och cykelväg 
som går längs med Benarebyvägen till Djurstensvägen via Benareby. Förvaltningen kommer 
att ta kontakt med Trafikverket i frågan.  
  
Att bygga cykelväg längs alla vägsträckor där det finns en brist eller ett behov är heller inte 
möjligt givet de ekonomiska förutsättningarna och prioriteringar som måste göras. 
Förvaltningen noterar förslaget i det kommande planeringsarbetet. 

  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 15 november 2022 
 Medborgarförslag  
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Yttrande 
Peter Arvidsson (SD) meddelar att han önskar lämna en protokollsanteckning med följande 
innehåll: Ärendet har varit uppe flera gånger tidigare. Kommunen bör, som vi tidigare 
föreslagit, undersöka möjligheten att på befintliga små vägar och skogsvägar åstadkomma 
medborgarförslagets syfte. 
  
Ordföranden medger att det antecknas till protokollet. 
  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår med instämmande av Patrik Linde (S) att kommunstyrelsen avslår 
medborgarförslaget. 
  
Roland Jonsson (MP) föreslår att kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
  
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
Nej-röst för att bifalla Roland Jonssons förslag 
  
Med 11 ja-röster och 2 nej-röster bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. Hur var och 
en röstade framgår av omröstningslista 4. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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VOTERINGSLISTA 
Kommunstyrelsen 

 

  

Sammanträdesdatum  
2022-12-14  

 

Voteringslista: § 456 
Ärende: Svar på medborgarförslag om cykelbana från Höga hallar till Hållplats 
Djurstensvägen,  2022KS416 
 
Omröstningslista 4 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
David Dinsdale (L), vice ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande X   
Grim Pedersen (M), ledamot X   
Kersti Lagergren (M), ledamot X   
Mikael Johannison (M), ledamot X   
Ronny Sjöberg (C), ledamot X   
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot X   
Robert Langholz (S), ledamot X   
Roland Jonsson (MP), ledamot  X  
Peter Arvidsson (SD), ledamot  X  
Resultat 11 2 0 
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Bilaga 2 till protokollet, kommunstyrelsen 2022-12-14 § 456 

 

Kommunstyrelse 2022-12-14 

Ärende 21 Medborgarförslag om cykelbana från Höga hallar till 
Hållplats Djurstensvägen 
 

Miljöpartiet vill lämna följande skriftliga reservation. 
Jag reserverar mig mot kommunstyrelsens beslut att inte bifalla motionären. 

Jag tycker det är ett bra initiativ att bygga cykelbana vid Benareby. Miljöpartiet har i många år drivit 
frågan att kommunen ska ta fram en cykelstrategi för gång och cykelvägar i kommunen. I 
medborgarförslaget förordas en cykelbana mellan Djurstensvägen och Höga hallar.  
 
Förvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande ” Att bygga cykelväg längs alla vägsträckor där det finns 
en brist eller ett behov är heller inte möjligt givet de ekonomiska förutsättningarna och prioriteringar 
som måste göras. Förvaltningen noterar förslaget i det kommande planeringsarbetet” 
 
Miljöpartiet förordade motionen även fast vi vet att Trafikverket är väghållare på den aktuella 
sträckan av Benarebyvägen. Förvaltningen skriver att dom kommer att ta kontakt med Trafikverket i 
frågan. 
 
Genom att bifalla medborgarförslaget och även begära votering så fick Miljöpartiet möjlighet att 
lämna in denna skriftliga reservation. Enligt kommunallagen så finns det en möjlighet att lämna in en 
protokollsanteckning om ledamoten vill lämna ett förtydligande i ärendet. Under det senaste 
mandatperioden har Kommunstyrelsens ordförande nekat detta förfarande och i undantagsvis 
godkänt en sådan skrivelse om den har godkänts av honom. Vi i miljöpartiet vill ha en möjlighet att 
skriva vad vi vill utan någon risk för censur. 
 
Vi hoppas att flera medborgare lämnar in förslag på säkrare gång och cykelvägar 
 
Roland Jonsson 
MP Härryda
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§ 457  Dnr 2022KS349 

Svar på medborgarförslag om skyttelbuss till Råda säteriområde  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 22 september 2022 § 10 att remittera ett medborgarförslag 
om att etablera skyttelbusstrafik till Råda säteri till kommunstyrelsen och uppdrog åt 
kommunstyrelsen att besluta i ärendet. I medborgarförslaget beskrivs hur Råda säteriområde 
har blivit ett allt mer populärt utflyktsmål och att det framförallt under sommaren kan vara 
svårt att hitta parkering. För att göra området mer lättillgängligt för besökare föreslås därmed 
att kommunen etablerar skyttelbusstrafik till och från Mölnlycke centrum. 
  
Det är Västtrafik i rollen som trafikhuvudman som beslutar om turtätheten m.m. Den busslinje 
som i dagsläget trafikerar hållplatsen Råda Säteri har endast ett begränsat antal avgångar per 
dag. Det är dock förvaltningens bedömning att kostnaderna för att kommunen på egen hand 
ska etablera en skyttelbusstrafik till Råda säteri är för höga i förhållande till den effekt 
insatsen kan generera. Att öka turtätheten och busstrafiken på den aktuella sträckan längs 
Säterivägen är en aktuell fråga i kommunens dialog med Västtrafik om kollektivtrafikens 
utveckling i Härryda.  
  
Förvaltningen arbetar med att lösa bristen på parkeringsplatser under 2023.  
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 10 november 2022 
 Medborgarförslag 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 458  Dnr 2022KS24 

Delgivningar 2022  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges följande: 
  

 Protokoll Landvetter Södra 2022-10-19 
 Samordningsförbundet Insjöriket Protokoll styrelsemöte 221118 
 Verksamhetsplan för det gemensamma folkhälsoarbetet i Härryda kommun 2023 
 Protokoll ÖP utskottet 2022-11-21 
 Yttrande över ändring av stadsplan för del av Partille kommun, Kåbäckenområdet 
 Yttrande över remiss, granskning för  ändring av detaljplan för östra centrum,  Partille 

kommun 
 Yttrande i avgränsningssamråd för Landvetterkrossen 
 Räddningstjänsten Storgöteborg utökas med kommunerna Tjörn,  Stenungsund och 

Lilla Edet 
 Räddningstjänsten Delårsbokslut per den 31 augusti 2022 
 Yttrande om planerad ledning Lindome-Skalmered 
 Beslut LOV Attendo Säteriet 
 LOV-avtal Attendo Säteriet underskrivet 
 Avslutningsavtal Attendo Säteriet 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 459  Dnr 2022KS68 

Delgivning av välfärdsnämndens beslut i ekonomiärenden 2022  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges följande: 
  

 §224 VFN Välfärdsnämndens verksamhetsplan med driftbudget 2023-2025 samt 
investeringsbudget 2023-2027 

 Tjänsteskrivelse - Välfärdsnämndens verksamhetsplan med driftbudget 2023-2025 
samt investeringsbudget 

 Verksamhetsplan 2023-2025 Nämnd för utbildning, kultur och fritid 
 Verksamhetsplan 2023-2025 Socialnämnd 
 Lokalresursplan 2023-2027 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 460  Dnr 2022KS9 

Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för socialtjänst 2022  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges delegationsbeslut från sektorn för socialtjänst. Förteckning över 
anmälda delegationsbeslut, daterad den 1 december 2022, föreligger. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 461  Dnr 2022KS71 

Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för samhällsbyggnad 
2022  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges delegationsbeslut från sektorn för samhällsbyggnad. Förteckning 
över anmälda delegationsbeslut, daterad den 1 december 2022, föreligger. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 462  Dnr 2022KS2 

Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för teknik och 
förvaltningsstöd 2022  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges delegationsbeslut från sektorn för teknik och förvaltningsstöd. 
Förteckning över anmälda delegationsbeslut, daterad den 2 december 2022 föreligger. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 463  Dnr 2022KS34 

Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för utbildning, kultur 
och fritid 2022  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges delegationsbeslut från sektorn för utbildning, kultur och fritid. 
Förteckning över anmälda delegationsbeslut, daterad den 5 december 2022, föreligger. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 464  Dnr 2022KS27 

Anmälan av delegationsbeslut från kommunledning och 
funktionerna: Utveckling, Personal, Ekonomi och upphandling 2022  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges delegationsbeslut från kommunledning och funktionerna: 
Utveckling, Personal, Ekonomi och upphandling. Förteckning över anmälda 
delegationsbeslut, daterad den 5 december 2022, föreligger. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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